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Tisztelt Házelnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, az Országgyű lésrő l szóló 2012 . évi XXXVI .

törvény 42 . § (8) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló 10/2014 . (II . 24 . )
OGY határozat 124. § (1) bekezdése alapján „Milyen sorsot szán a szakképzést nyújtó
alapítványi és magániskoláknak a 201612017-es tanévtól?"eímmel írásbeli választ igényl ő
kérdést kívánok benyújtani Varga Mihály miniszier úrhoz.

Tisztelt Miniszter Úr !

Az Ön által vezetett minisztérium nagyjából egy éve vette át a szakképzést folytató oktatás i
intézményeket. A lassan véget érő tanévnek úgy vágott neki a minisztérium, hogy ím ,
szakképzési centrumokat hozott létre . Az átszervezés során a szakképzést. vagy szakképzést i s

folytató alapítványi és magániskolák is határozott jelzést kaptak arra, hogy a 2016/17-e s
tanévben már az alapítványi és magániskoláknak is be kell integrálódniuk az állami rendszerbe ,

hiszen hosszú távon az állam a saját intézményhálózatán keresztül tudja elképzelni a
szakképzést .

Én magam és az Együtt oktatási szakértő i ugyan ezzel nem értenek egyet, de mivel Önö k

vannak kormányon, ezért a döntésüket mi nem tudjuk visszavonni . Azt azonban országgyű lés i

képviselőként, valamint a Budapest l 7 . OEVK választott képviselőjeként joggal várom el . hogy
ha már be akarják integrálni az alapítványi és magániskolákat, akkor azt átlátható, tervezhet ő
módon, a fenntartók és az intézményvezetők folyamatos tájékoztatása mellett tegyék, mert a
gyerekeink jövőjérő l van szó! Márpedig Önök éppen 60 ezer gyerek jöv őjével szórakoznak .
Sajnálatos tény ugyanis, hogy az alapítványi és magániskolák nemhogy az integrációr a

vonatkozó menetrendet, ütemtervet nem kapták meg, de a legelemibb információkról is



maximum a sajtóból értesülnek, így például a készül ő új szakgimnáziumi és szakközépiskola i
kerettantervekrő l, valamint a megújuló OKJ-s képzésekr ől is csak a médiából szereztek
tudomást . Mindezt pár hónappal a tanév kezdete előtt !

Tisztelt Miniszter Úr !

Nem pusztán szakmailag elfogadhatatlan az alapítványi és magániskolák információ nélkü l
hagyása, hanem egyben átverésnek is minősíthető . Mint bizonyára tisztában van vele, 201 5
augusztusában számos alapítványi és magániskola kényszerült nyilatkozni arról, hogy a
2016/17-es évben lemond a feladatellátásáról és betagozódik az állami rendszerbe . A
fenntartóknak ekkor azt mondták, hogy csak akkor kapnak keretszámot a 2015/16-os tanévre ,
ha aláírják a fent említett nyilatkozatot. Tovább azt ígérték, hogy cserébe folyamatosan
egyeztetni fognak velük, és zavartalanul megy majd az átállás . Ehhez képest az elmúlt b ő fé l
évben ezek az intézmények semmiféle érdemi információt nem kaptak, a leveleikre senki ne m
válaszol érdemben az ön által vezetett Minisztériumban. Mindezek után nem csoda, hogy a
válaszok hiánya miatt a sajtóból informálódó fenntartók semmi mást nem látnak a folyamatban ,
mint a tevékenységük ellehetetlenítését, illetve az ingatlan vagyonuk állami használatra történ ő
lenyúlását. Jelenleg ugyanis mindössze az a tény ismert, hogy az önök nyomására a 2016/17-
es tanévre, a szakmaszerkezeti döntés keretében visszamondták a nekik megítélt létszámokat ,
ergo hogy szeptembertől lehúzhatják a rolót .

Mindezek alapján a következő kérdésekre várom Miniszter úr válaszát :

Ha továbbra is ragaszkodnak az alapítványi és magániskolák állami rendszerbe történ ő
betagozódásához, akkor mikor fognak információt kapni a fenntartók és a z
intézményvezet ők a folyamat pontos menetéről és ütemezésérő l ?

Miként fogják bevonni az új kerettantervek kidolgozásába az alapítványi é s
magániskolák szakembergárdáját?

Mivel láthatóan óriási csúszásban vannak a szeptemberben induló új rendsze r
kialakítása terén, ezért lehetőséget adnak-e az alapítványi és magániskoláknak, hogy
olyan önálló szakképzési centrumot (centrumukat) hozhassanak létre, amelyek mind a z
önök, mind az alapítványi és magániskolák legfontosabb követelményeit teljesítenék ?

Mivel a Minisztérium megszegte az ígéretét, ezért hajlandó-e Miniszter Úr a
szakmaszerkezeti döntés módosítására annak érdekében, hogy a keretszámaikról
lemondott fenntartók visszakerüljenek a rendeletbe ?

Nyugtassa meg Miniszter úr az alapítványi és magániskolák ténntartóit, hogy sem a
tulajdonjog elvonását, sem annak térítésmentes használatba adását nem kényszeríti k
rájuk!



Amennyiben a Kormánynak még sincs olyan terve, hogy az alapítványi é s
magániskolákat államosítja, akkor a 2016/17-es tanévre visszaadják-e nekik a
szakmaszerkezeti döntés révén eredetileg nekik ítélt kapacitásokat, melyekr ő l az önök
nyomására mondtak le ?

Tisztelettel várom Miniszter Úr válaszát !

Budapest, 2016. május 17 .

dr . Szabó Szabolcs
(független)

Együtt
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